
 

Wij geven graag onze reactie op de concept beleidsprogramma circulair textiel 2025-2030. 

Wellicht bent u al bekend met onze organisatie, maar voor de zekerheid stellen wij ons kort 

voor:  

Leger des Heils ReShare strijdt al 135 jaar voor een duurzame toekomst voor mens en milieu. Wij 

hebben geen winstoogmerk, maar werken vanuit de volgende drie uitgangspunten: 

 

1. Door inzameling en sortering van textiel naar product- en materiaalhergebruik dragen we bij aan 

een circulaire textielketen; 

2. Door het creëren van passende werkgelegenheid streven we naar gelijke kansen voor iedereen;  

3. Via onze ReShare Stores zijn wij in staat betaalbare eigentijdse kleding aan te bieden aan mensen 

met een smalle beurs én liefhebbers van tweedehands - en vintage kleding. 

ReShare staat positief tegenover het programma en onderschrijft de beoogde positieve effecten 

voor onze organisatie en de keten. De ambitieuze doelstellingen kunnen wij alleen maar 

toejuichen, wel delen we een aantal vragen en zorgen omtrent de haalbaarheid. 

 

De situatie waarin de huidige markt zich momenteel verkeert in combinatie met de doelstellingen 

wekken vragen bij ons op. Hiervoor zijn namelijk forse investeringen nodig in de hele 

textielhergebruikbranche, en ReShare vraagt zich af waar de ondersteuning vandaan komt om dit te 

realiseren. Op dit moment is er onvoldoende financiële ondersteuning voor de organisaties en 

partijen, zoals Reshare, die essentieel zijn voor het behalen van de doelstellingen. Mogelijk wordt er 

gedacht aan de financiële stimulans vanuit het UPV afvalfonds, echter zou dit niet alle doelstellingen 

van het beleidsprogramma dekken. Bovendien is er momenteel nog geen zicht op wanneer dit fonds 

vrijkomt terwijl de spanning op de markt toeneemt. 

Op pagina 13 wordt benoemd dat de technologie er is om te sorteren en hoogwaardig te recyclen, 

maar dat de opschaling hiervan uitblijft omdat er weinig vraag is vanuit de markt. Dit zien wij ook, 

en we vragen ons af hoe de benodigde substantiële opschaling hiervan wordt gestimuleerd.  

Aanvullend zien we kansen om de beleidsdoelstellingen en die van de UPV meer in relatie te 

brengen met elkaar.  Er worden zowel in de UPV als in het beleidsprogramma doelen gesteld met 

bijpassende percentages. Door het gebruik van verschillende percentages en beschrijving van 

doelen, brengt dit verwarring met zich mee, wat de haalbaarheid van beide plannen in de weg kan 

staan. 

Ook zijn er nog een aantal onderwerpen die we missen of die volgens ons onderbelicht zijn.  

Wij onderschrijven de ambitie om meer textiel uit het restafval te halen. Dit betekent echter wel dat 

het aandeel herbruikbaar bij partijen zoals ReShare afneemt, het textiel dat zich in het restafval 

bevindt is namelijk vaak niet tot nauwelijks herdraagbaar. Gevolg hiervan is dat er meer gesorteerd 

moet worden voor minder kwaliteit. De druk op de keten voor textielrecycling neemt hierdoor toe, 

terwijl er nog amper gerecycled content wordt afgenomen door producenten. Ondersteuning in het 

sorteerproces en de juiste voorwaarden en prikkels voor de afname van gerecyclede content zijn 

hierin dus van groot belang. Een belangrijk punt hierin is de prijs die inzamelaars moeten betalen 

voor het ingezamelde textiel ; deze prikkel is niet helpend en remt positieve ontwikkeling op dit vlak. 

Voor het stimuleren van de koop van tweedehands kleding, conform de doelstellingen, adviseren wij 

sterk om de BTW op tweedehands op 0% te zetten, of dit in ieder geval aanzienlijk te verlagen. Er is 



immers al eerder BTW over het product betaalt; dit maakt tweedehands producten aantrekkelijker 

voor de consument.  

Verder missen wij nog de aandacht voor het sorteren voor recycling. Het voorbereiden van geschikte 

stromen voor de recyclebedrijven gebeurt voor een groot deel bij sorteerders zoals ReShare. 

Stimulering en ondersteuning hierin komt de kwaliteit en kwantiteit van stromen die geschikt zijn 

voor vervezeling ten goede.  

Als laatste vragen wij om rondom het onderwerp van hoogwaardige verwerking niet voorbij te gaan 

aan de cruciale rol van hoogwaardig inzamelen. ReShare ziet dat bij een hoogwaardige inzameling 

door middel van de handlosmethode, waarbij zoveel mogelijk vervuiling al bij de textielcontainer 

voorkomen wordt, het percentage herdraagbaar textiel bij sortering hoger is en het afvalpercentage 

beduidend lager is. 

De inzameling in Nederland wordt voor het overgrote deel uitgevoerd door gebruikmaking van 

boven- en ondergrondse containers welke geleegd worden door een kraanvoertuig. Het 

afvalpercentage dat wordt aangetroffen is richting de 20%. Onze collega’s in het Verenigd Koninkrijk 

zamelen per jaar ruim 65 miljoen kilo textiel in met uitsluitend bovengrondse handloscontainers. Het 

afvalpercentage dat hierbij wordt aangetroffen is ongeveer 1,5%. Ambities uitspreken op het gebied 

van hoogwaardiger inzamelen is wat ons betreft dan ook essentieel voor een hoogwaardige 

verwerking.  

In het algemeen hebben we nog één opmerking. Er wordt ons insziens vaak nog te veel 

verantwoordelijkheid bij de consument gelegd, zo ook in dit programma. We onderschrijven dat 

bewustwording onder consumenten van belang is, maar zijn ook van mening dat je niet naar de 

consument moet kijken voor gewortelde, duurzame systeemverandering. Hiervoor is er juist 

overheidsregie nodig. In strategie voor systeemverandering van Lucas Simons en André Nijhof 

(Changing The Game) is de consument zelfs geen stakeholder, omdat daar de uiteindelijke invloed 

niet ligt. Daarom moedigen wij het aan om te focussen op regelgeving rondom ontwerp, productie, 

inzameling en hergebruik/recycling.  

ReShare biedt zich graag aan als gesprekspartner in het proces van het verder aanscherpen van 

dit beleidsprogramma, om bij te dragen aan een positieve uitkomst. 

 

Namens Leger des Heils ReShare 

Simon Smedinga, operationeel directeur 

 


